
PROTOKOŁ Nr XLV/2009 
z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 22 grudnia  2009r. 
 
 

Ad pkt 1 i pkt 2. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Pietras. 

Powitał przybyłych na obrady radnych, Pana Burmistrza, pracowników urzędu oraz 

wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

 Stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach bierze udział 14 radnych, czyli 

stwierdził quorum wymagane do podejmowania prawomocnych  uchwał. 

 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad sesji, który 

radni otrzymali: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z   XLIV sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Zapytania i interpelacje radnych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały Nr XLIV/ 277/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 

listopada 2009r. w sprawie przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-

świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji Przestrzennej Województwa 

Świętokrzyskiego” i zabezpieczenia wkładu własnego , 

b) zmiany uchwały Nr XLIV/ 278/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 

listopada 2009r. w sprawie przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-

świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST” i zabezpieczenia 

wkładu własnego , 

c) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

d) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

e) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

f) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

g) wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za pobór tej opłaty, 
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h) zmiany uchwały Nr XXVII/157/2008 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 28 

listopada 2008r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i 

leśnego 

i) określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2010r. 

j) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2010r. 

k) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Stąporków, 

l) pozbawienia kategorii drogi gminnej Józefów – Baczyna – Paruchy – Boków, 

ł)    uchylenia Uchwały Nr XXVIII/121/2004 z dnia 10.12.2004r. w sprawie odstąpienia 

od obowiązku przeprowadzania przetargów na dzierżawę, najem i użytkowanie 

nieruchomości  stanowiących własność gminy na okres dłuższy niż 3 lata, 

m) ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu ( 

z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w 

miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie miasta i gminy Stąporków. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad pkt 3. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś uwagi do sporządzonego protokołu z 

poprzedniej sesji. 

Uwag do protokołu nie było. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli 

protokoł z XLIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt 4. 

Pan Przewodniczący odczytał informację o działaniach między sesjami. 

( Informacja w załączeniu). 

Ad pkt 5. 

Pan Z-ca Burmistrza odczytał „Informację o działalności międzysesyjnej”. 

( Informacja w załączeniu do protokołu). 
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Ad pkt 6. 

W punkcie tym głos zabierali: 

Pani Prezes Oddziału ZNP Teresa Polak odczytała wniosek do Pana 

Przewodniczącego w sprawie wmurowania tablicy upamiętniającej nauczycieli tajnego 

nauczania w latach 1939-1945 na terenie naszej gminy. ( w załączeniu). 

Radna Agnieszka Jedynak – spytała, czy znalazł się trener dla drużyny młodzików. 

Spytała również jak wygląda sprawa budowy kanalizacji dla innych miejscowości 

takich jak Mokra, Duraczów kompleksowo. Obecnie trwa realizacja inwestycji w 

Hucisku. 

Radna Iwona Makowska – zadała pytania: 

1) czy gmina jest przygotowana do realizacji zadań na 2010r. związanych z 

funduszem sołeckim. 

2) Czy ZGKiM jest przygotowana na to, aby w 2010r. w 35 sołectwach realizować  

zadania  z funduszy sołeckich, 

3) Do gminy spływają plany odnowy wsi a nie ma w urzędzie żadnej komórki ani 

osoby kompetentnej do tego aby te plany sprawdziła  pod względem 

merytorycznym i przygotowała materiały dla Rady. Wcześniej plan odnowy 

miejscowości Niekłań Wielki przygotował wydział IBR. Obecnie leżą w pokoju 

i nikt ich nie sprawdza. 

Radna Marta Kurcbart: 

1) na jakie stanowiska w urzędzie został ogłoszony konkurs, czy jest to związane 

ze zmianą schematu organizacyjnego urzędu, 

2) pod jaki cel  jest zakupiona działka w Wielkiej Wsi, 

3) czy prawdą jest że hala sportowa będzie odłączona od Zespołu Szkół  i będzie 

tam stworzone stanowisko kierownika d.s. hali. Jeśli tak by było, to jest to 

wielkie nieporozumienie ponieważ  nie tak dawno odbywały się konkursy na 

stanowiska dyrektorów szkół i wiedzieli oni jaki majątek przejmują i dziwi to, 

że w tej chwili tych zadań chcą się pozbyć. 

Radny Ryszard Łazarczyk – stwierdził, że na poprzedniej sesji zgłaszał interpelacje 

ustne dotyczące placu przy szkole w Krasnej i budowy oświetlenia. Do chwili obecnej 

nie otrzymał na nie odpowiedzi, a miał je dostać na piśmie. 
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Ad pkt 7 „a” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/ 

277/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 listopada 2009r. w sprawie 

przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie Budowa 

Systemu Informacji Przestrzennej Województwa Świętokrzyskiego” i zabezpieczenia 

wkładu własnego . 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych 12 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się” podjęli Uchwałę Nr XLV/282/2009 w powyższej sprawie. 

Ad pkt 7 „b” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/ 

278/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 listopada 2009r. w sprawie 

przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie Rozbudowa 

Infrastruktury Informatycznej JST” i zabezpieczenia wkładu własnego . Radni w 

głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych 12 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się” podjęli Uchwałę Nr XLV/283/2009 w powyższej sprawie. 

Ad pkt 7 „c” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych 12 

głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” podjęli Uchwałę Nr XLV/282/2009 w 

powyższej sprawie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/284/2009 w powyższej sprawie. 

Ad pkt 7 „d” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/285/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „e” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. 
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Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/286/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „f” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/287/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „g” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty 

targowej, sposobu jej poboru, określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej 

opłaty, 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/288/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „h” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXVII/157/2008 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 28 listopada 2008r. w sprawie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz określenia inkasentów i stawek za 

inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/289/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „i” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie 

na 2010r. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/290/2009 w powyższej sprawie. 
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Ad pkt 7 „j” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie 

na 2010r. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/291/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „k” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie gminy Stąporków. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/292/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „l” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi 

gminnej Józefów – Baczyna – Paruchy – Boków. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/293/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „ł” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

XXVIII/121/2004 z dnia 10.12.2004r. w sprawie odstąpienia od obowiązku 

przeprowadzania przetargów na dzierżawę, najem i użytkowanie nieruchomości  

stanowiących własność gminy na okres dłuższy niż 3 lata. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych jednogłośnie podjęli Uchwałę 

Nr XLV/294/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 7 „m” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów 

sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu ( z wyjątkiem piwa), 
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przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 

zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 

miasta i gminy Stąporków. 

Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 radnych 7 głosami „za”, 4 głosami 

„przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” podjęli Uchwałę Nr XLV/295/2009 w 

powyższej sprawie. 

Ad pkt 8. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzieliła Pani Burmistrz: 

Radnej Agnieszce Jedynak: 

 – skoro znalazł się sponsor który będzie finansował grupę „młodzików” w MKS, nie 

widzi nic na przeszkodzie i wyraża zgodę, 

- odnośnie podłączenia kanalizacji od Huciska do Mokrej i Duraczowa odpowie na 

najbliższej sesji. 

Radnej Iwonie Makowskiej: 

- na pytanie dot. obsługi funduszu sołeckiego – uznaje, że radni winni dać sobie 

odpowiedź w dniu podjęcia uchwały w tej sprawie. Ktoś popełnił błąd i to jak zwykle 

nie była ona. Na chwilę obecną jest wielki problem, bo gmina nie jest w stanie 

dokonać realizacji tego. Jest 35 sołectw i każdy chce jakieś inwestycje. Teraz pytanie 

kto to ma zrobić. W najbliższych dniach rozwiąże się ten problem. 

- odnośnie sprawdzania wniosków LGD – zbliżony problem, bo niestety w tym 

urzędzie i to nie z jej winy nie ma nikogo, kto mógłby się tym zająć. 

Radnej Marcie Kurcbart : 

- zgodnie z przepisami zostały na stronie internetowej a także na tablicach ogłoszeń 

umieszczone 2 ogłoszenia konkursu na stanowiska: 

1) na stanowisko sekretarza gminy, 

2) na specjalistę. do spraw zamówień. 

- hala która została wybudowana za grube miliony, a nie spełnia wymogów bo została 

zmniejszona, powinna tętnić życiem sportowym, dlatego jest na etapie wielkiej 

reorganizacji. Hala ma służyć wszystkim a nie tylko wybrańcom. Mają z niej 

korzystać wszyscy bezpłatnie a nie tak jak dotąd uprzywilejowani. 
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Tutaj zwróciła się do radnych i sołtysów, że jeśli na ich terenie są jakieś grupy 

zorganizowane które chciałyby korzystać z hali to prosi o wykaz który przekaże 

pracownikowi urzędu Kamilowi Zielińskiemu. Myśli, że na początku roku nie uda się 

zorganizować pracy hali tak jak sobie wymarzyła, ale zostanie funkcjonować we 

właściwy sposób. Będzie ktoś kto będzie odpowiadał za halę, nie może to być dyrektor 

Zespołu Szkół, bo hala będzie funkcjonowała po godzinach do 21,22-giej plus soboty i 

niedziele. 

- działka w Wielkiej Wsi- została powiększona działka na której jest gminny budynek 

i twierdzi, że  opłacało się kupić tą działkę. 

Radnemu Ryszardowi Łazarczykowi – jeśli radny sobie życzy, będzie odpowiedź na 

piśmie chociaż wysłała pracownika na miejsce, który wszystko z radnym ustalił. 

Ad pkt 9. 

W sprawach różnych głos zabierali: 

Pani Aneta Gonciarz – sołtys wsi Komorów – odpowiedź Pani Burmistrz odnośnie 

„Odnowy miejscowości” nie jest satysfakcjonująca. To, że w Urzędzie na „x” 

pracowników nie ma osoby kompetentnej żeby się tym zajęła nie jest  winą sołtysów 

ani winą radnych, bo to Pani Burmistrz zatrudnia pracowników. Najwyższy czas i pora 

jest takową zatrudnić w celu nie tylko sprawdzenia planów odnowy ale ich tworzenia. 

Wszyscy z sąsiadujących gmin plany mają. Nie ma ich 1 lub 2 gminy. W naszej 

gminie dzieje się to odwrotnie plan odnowy ma tylko Niekłań. Dość, że przy ich 

opracowaniu nikt sołtysom nie pomaga, to spotykają się z takimi oporami, że nikt z 

pracowników się nimi nie zajmuje i są przesuwane z sesji na sesję. Zbliża się rok 2010 

i kolejne wnioski przydało by się złożyć do Urzędu Marszałkowskiego aby uzyskać 

dofinansowanie. Pieniądze te przejdą nam koło nosa, bo gmina Stąporków jest jak 

zwykle na końcu. 

Dlatego pyta co dalej będzie z planami odnowy wsi. 

Następną sprawą którą poruszyła, to sprawa paczek dla dzieci z rodzin biednych na 

„mikołajki”. Sołtysi zrobili listy i do rodzin, które posiadają 5 dzieci trafiają 2 paczki. 

Rodzice zwrócili się z pytaniem dlaczego tak się stało, paczki otrzymały nie wszystkie 

dzieci. Rodzina którą Pani sołtys wytypowała jest w najlepszej sytuacji finansowej 

mimo iż posiadają 6 dzieci. 
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Pani Dyrektor M-G OPS – przypomniała, że Pani Burmistrz na poprzedniej sesji 

powiedziała, żeby zamknąć listę w każdej wsi na 5 dzieci ponieważ nie starczy 

pieniędzy w budżecie ośrodka. 

Stwierdziła, że wie o którą rodzinę chodzi pani sołtys. Posiadają 6 dzieci pomimo to są 

w nienajgorszej kondycji finansowej. Z sołectwa Komorów pani sołtys wytypowała 3 

rodziny. 

Pani Iwona Makowska – poprosiła, aby Pani Dyrektor M-G OPS pochwaliła się 

jakiego ma super pracownika, który w Kielcach został uhonorowany nagrodą w 

plebiscycie na najlepszego pracownika socjalnego jako jedyna w powiecie koneckim. 

Pani Dyrektor – w plebiscycie na najlepszego pracownika socjalnego ogłoszonego 

przez Wydział Polityki Społecznej trwającego od marca 2009 do końca września 

2009r.poprzez wysłaną liczbę kuponów „Echa Dnia” nagrodę otrzymała Pani Bogusia 

Zielińska. 

Radna Iwona Makowska – poprosiła aby Pani Dyrektor informowała radnych i 

sołtysów w przyszłości, że taki plebiscyt jest ogłoszony i wówczas kuponami 

wsparliby Panią Bogusię Zielińską. 

 

Radna Agnieszka Jedynak - spytała, czy paczki były zrobione tylko na podstawie list 

złożonych przez sołtysów. Jeśli z innych źródeł, to prosi o informację ponieważ wie, 

że na liście znalazły się dzieci których rodzice  przebywają za granicą. 

Pani Dyrektor – z M-GOPS paczki były tylko dla dzieci wskazanych przez sołtysów. 

Musi wiedzieć jaką rodzinę Pani radna ma na myśli. Być może była na innej liście niż 

na liście |M-G OPS w Stąporkowie. Inne instytucje również fundowały paczki 

choinkowe.  

  

Sołtys z Lelitkowa Pan Dobrowolski – zgłosił wniosek o wymianę zadaszenia na 

przystanku ponieważ dzieci dojeżdżające do szkoły  mokną. Koszty chce pokryć z 

funduszu sołeckiego. 

Drugą sprawą którą poruszył sołtys, to sypanie piachem przez piaskarki tylko do 

mostu w Furmanowie gdzie zawraca  i nie jedzie do Lelitkowa. Ludzie jeżdżą do 

pracy samochodami, płacą podatki a drogi mimo interwencji nie są przejezdne. 
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Pani Burmistrz – udzieliła odpowiedzi 

- Pani Sołtys Anety Gonciarz – stwierdziła, że faktycznie odpowiada za kadry, ale 

wszyscy wiedzą jak było do tej pory. Dlatego  postara się coś zmienić dla dobra 

gminy. Jeśli są osoby które orientują się w LGD mogą jeszcze dziś się zgłosić, a ona 

podpisze z nimi nawet umowę zlecenie. Ponadto powoła komisję do spraw weryfikacji 

wniosków. Jeśli radni zdecydują, że będą składane wnioski „odnowa wsi”, to pytanie 

skąd pieniądze. Można robić wszystko jednak trzeba widzieć że mamy 8 mln deficytu. 

Dlatego należy zadać sobie pytanie czy wybudowanie czegoś jest priorytetem dla 

gminy. Twierdzi, że gmina jest w deficycie nie przez nią, czy radnych tylko przez 

podejmowanie decyzji przez poprzedników i ich przyklepywaniu . 

Panu Dobrowolskiemu – poprosiła dyr. Michalczewskiego aby się przyjrzał 

odśnieżaniu. 

Jeśli chodzi o przystanek, to w funduszu sołeckim zostały zabezpieczone środki na ten 

cel. 

Dyrektor Michalczewski – stwierdził, że odśnieża drogi gminne. Droga w Lelitkowie 

jest drogą powiatową. 

Ad pkt 10 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Pan Przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad sesji 

dziękując za udział. 

Złożył wszystkim życzenia Bożonarodzeniowe. 

 

Protokołowała                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                               Stanisław Pietras 

 

 

 

 


